

南華大學 一一一學年度 產品與室內設計學系碩士班

課程時序表

111年02月23日110學年度第2學期第1次系課程會議通過
 111年03月17日110學年度第2學期第1次院課程會議通過
 111年03月30日110學年度第2學期第1次校課程會議通過
 113年03月06日112學年度第2學期第2次系課程會議通過
 113年03月21日112學年度第2學期第2次院課程會議通過
 113年04月17日112學年度第2學期第1次校課程會議通過

本系學生畢業時至少應修滿 36 學分，包括

1. 專業必修： 6 學分
2. 專業選修： 24 學分
3. 論 文： 6 學分
4. 學術倫理教育： 0 學分

	一年級	上學期		下學期		二年級			
		學分	時數	學分	時數	上學期		下學期	
						學分	時數	學分	時數
專業必修	研究方法	3	3						
	統計方法論			3	3				
專業選修	認知設計研究	3	3			文化設計研究	3	3	
	藝術文化產業特論	3	3			數位產品表現	3	3	
	色彩計畫特論	3	3			創意設計專題(三)	3	3	
	產品設計專題(一)	3	3			產品設計專題(二)	3	3	
	產品設計實務	3	3			文化設計專題			3
	生活型態專題	3	3			生活設計專題			3
	創意設計專題(一)	3	3			創意設計專題(四)			3
	藝術文化創意專題			3	3	室內設計專題(二)			3
	人因工程實務			3	3				
	室內設計專題(一)			3	3				
創意設計專題(二)			3	3					

課程說明：學生於申請學位考試前

1. 需至「臺灣學術倫理教育資源中心」線上平台自行修習「學術倫理教育」課程，並通過課程總測驗及成績達及格標準。
2. 完成論文比對系統比對並印出審核文件。

- 注意事項：**
1. 修業前二年每學期至少應修習 1 門課，每學期最多修習 15 學分；修課成績以 70 分為及格；「創意設計專題」需由低階修至高階 【(一)→(二)】，低階未修習通過不得修習高階。
 2. 凡本所必修課程均須在所上修習，其餘課程得跨所選修學分，唯所外課程以兩門 6 學分為上限，超過上限學分不計入畢業最低學分數；修習外所學分需與論文研究主題相關，並經系主任及指導教授同意方得選修，否則亦不計入畢業最低學分數。

Course Schedule of the Master Program of the Department of Product and Interior Design of Nanhua University for the 111(2022) Academic Year

112 年 02 月 22 日 111 學年度第 2 學期第 1 次系課程會議通過
112 年 03 月 23 日 111 學年度第 2 學期第 1 次院課程會議通過
112 年 04 月 12 日 111 學年度第 2 學期第 1 次校課程會議通過
113 年 03 月 06 日 112 學年度第 2 學期第 2 次系課程會議通過
113 年 03 月 21 日 112 學年度第 2 學期第 2 次院課程會議通過
113 年 04 月 17 日 112 學年度第 2 學期第 1 次校課程會議通過

The students need finished at least 36 credits for graduate requirement, including:

1. Major Courses : 6 credits
2. Professional Elective Courses : 24 credits
3. Thesis : 6 credits
4. Academic Ethics Education : 0 credits

	Frist Grade	First Semester		Second Semester		Second Grade				
		Credits	Hours	Credits	Hours					
		Credits	Hours	Credits	Hours					
Major Courses	Research Methodology	3	3							
	Statistics			3	3					
Professional Elective Courses	A Study on Cognitive Design	3	3			A Study on Culture & Design	3	3		
	A Study on the Industry of Arts & Culture	3	3			Digital Product Presentation	3	3		
	A Study on Color Scheme	3	3			Seminar on Creative Design (3)	3	3		
	Subject of Product Design (一)	3	3			Subject of Product Design (二)	3	3		
	Product Design Practice	3	3			Advanced Study on Culture & Design			3	3
	A Study on Living Design	3	3			A Study on Living Design			3	3
	Seminar on Creative Design (1)	3	3			Seminar on Creative Design (4)			3	3
	A Study on the Creation of Arts & Culture			3	3	Interior Design Topic(二)			3	3
	A Study on Human Engineering			3	3					
	Interior Design Topic(一)			3	3					
Seminar on Creative Design (2)			3	3						

Course Description :

1. Before applying for degree examination, students need to take the academic ethics education course on the Center for Taiwan Academic Research Ethics Education online platform. In addition, they need to pass the final exam and get a passing grade.
2. Complete the paper comparison system comparison and print out the review documents.

Notes : 1、In the first two years of study, students should take at least 1 course per a semester, with a maximum of 15 credits per a semester; the course score is 70 points to pass;

"Creative Design Topic" needs to be taken from low-level course to high-level course [(1)→(2)] ,to study a higher level course passing the lower level course is required.. °

- 2、All the institute's required courses must be taken in the institute, the rest of the courses are required to cross institute to select credits, those are limited to two courses with 6 credits, and the credits exceeding the upper limit are not counted as the minimum credits for graduation; The credits taken from cross institute must be related to the research topic of the dissertation, and to take the elective courses need the consent of the department head and the supervisor, otherwise, the credits will not be counted as graduation credits.